



Gestaltbildung. ▶ Seite 1–10

Übersichten Review articles

- T. Fuchs
Ökologie des Gehirns. Eine systemische Sichtweise für Psychiatrie und Psychotherapie 1
 Ecology of the brain. A systemic view for psychiatry and psychotherapy
- J. Thome · A. J. Eisch
Neuroneogenese. Relevanz für Pathophysiologie und Pharmakotherapie psychiatrischer Erkrankungen 11
 Neurogenesis. Relevance to pathophysiology and pharmacotherapy of psychiatric disorders
- T. Giesbrecht · H. Merckelbach
Über die kausale Beziehung zwischen Dissoziation und Trauma. Ein kritischer Überblick 20
 The causal relation between dissociation and trauma. A critical overview
- M. Bajbouj · I. Heuser
Antidepressive Stimulationsverfahren. Vagusnervstimulation, repetitive transkranielle Magnetstimulation und Elektrokonvulsionstherapie zur Behandlung depressiver Störungen 28
 Vagus nerve stimulation, repetitive transcranial magnetic stimulation, and electroconvulsive therapy in the treatment of depressive disorders

Originalien Original articles

- S. Brand · P. Heller · A. Huss · A. Bircher · C. Braun-Fahrlander · M. Niederer
 S. Schwarzenbach · R. Waeber · L. Wegmann · J. Küchenhoff
Seelische Belastung bei Menschen mit umweltbezogenen Störungen. Ein Vergleich zwischen Selbstbild und Fremdeinschätzung 36
 The psychic burdens in patients with environmental illness. A comparison between self-rating and expert judgement
- J. Fellingner · D. Holzinger · R. Schoberberger · G. Lenz
Psychosoziale Merkmale bei Gehörlosen. Daten aus einer Spezialambulanz für Gehörlose 43
 Psychosocial characteristics of deaf people: evaluation of data from a special outpatient clinic for the deaf
- R. Ille · T. Lahousen · F. Rous · P. Hofmann · H. P. Kapfhammer
Persönlichkeitsprofile und psychische Abweichungen bei psychiatrisch-forensisch begutachteten Straftätern 52
 Personality profile and psychic deviations in offenders examined for psychiatric-forensic appraisal

Kasuistiken Case reports

- S. Dittert · O. Seidl · M. Soyka
Zoophilie zwischen Pathologie und Normalität. Darstellung dreier Kasuistiken und einer Internetbefragung 61
 Zoophilia as a special case of paraphilia. Presentation of three case reports and an Internet survey
- K.-D. Herta · M. Sturzenegger · M. Berkhoff
HIV-assoziierte tuberkulöse Meningoenzephalitis als Ursache abnormen Verhaltens in Haft 68
 Human immunodeficiency virus-associated tuberculous meningoencephalitis causing abnormal behaviour in a prisoner



▶ Seite 79–92